

СОДЕРЖАНИЕ

Том 88, номер 6, 2018

Наука и общество

А.В. Алексеев, Н.Н. Кузнецова

От слепой веры в рынок к рыночному планированию 483

С кафедры президиума РАН

Научная дипломатия как элемент “мягкой силы”

Составитель М.Е. Хализева

492

Обозрение

В.Г. Кузнецов

Изучение эволюции осадочного породообразования – ключ к решению ряда общегеологических проблем

500

Из рабочей тетради исследователя

В.Л. Макаров, А.Р. Бахтизин, Е.Д. Сушко, Г.Б. Сушко

Моделирование социальных процессов на суперкомпьютерах: новые технологии

508

Точка зрения

Б.Л. Лавровский

Инвестиционные предпосылки ускорения динамики производительности труда

519

Дискуссионная трибуна

Е.Д. Свердлов

Берегись! Высокий импакт-фактор

531

Проблемы экологии

В.А. Румянцев, А.В. Измайлова, В.Г. Дробкова, С.А. Кондратьев

Современное состояние и проблемы озёрного фонда Европейской части России

539

Этюды об учёных

В.В. Полонский, Д.С. Московская, М.А. Ариас-Вихиль

“Он был биографией своего века”. *А.М. Горький в контексте мировой культуры XX века*

551

Былое

И.Г. Малахова, М.А. Федонкин

50 лет Международной комиссии по истории геологических наук. 1967–2017

562

Официальный отдел

Президиум РАН решил. – Юбилеи. – Награды и премии

566

О присуждении медалей Российской академии наук с премиями для молодых учёных России и для студентов высших учебных заведений России по итогам конкурса 2017 года (представление Комиссии РАН по работе с молодёжью)

573

CONTENTS

Vol. 88, No. 6, 2018

Simultaneous English language translation of the journal is available from Pleiades Publishing, Ltd.
Distributed worldwide by Springer. *Herald of the Russian Academy of Sciences* ISSN 1019-3316

Science and Society

A.V. Alekseev, N.N. Kuznetsova

From Blind Faith in the Market to Market Planning 483

On the Rostrum of the RAS Presidium

Scientific Diplomacy as an Element of “Soft Power”

Compiled by M.E. Halizeva

492

Review

V.G. Kuznetsov

The Study of Sedimentary Rock Formation Evolution as the Key to Solving
a Number of General Geological Problems

500

From the Researcher’s Notebook

V.L. Makarov, A.R. Bakhtizin, E.D. Sushko, G.B. Sushko

Modeling of Social Processes on Supercomputers: New Technologies 508

Point of View

B.L. Lavrovsky

Investment Background of the Labor Productivity Acceleration 519

Discussion Forum

E.D. Sverdlov

Beware! High Impact Factor 531

Problems of Ecology

V.A. Rumyantsev, A.V. Izmailov, V.G. Drabkova, S.A. Kondratyev

Current State and Problems of the Lake Fund of the European Part of Russia 539

Profiles

V.V. Polonsky, D.S. Moscovskaya, M.A. Arias-Vihil

“He was the Biography of his Epoch”. *A.M. Gorky in the Context of World Culture
of the XX Century*

551

Bygone Times

I.G. Malakhova, M.A. Fedonkin

50 Years of the International Commission on the History of Geological Sciences. 1967–2017 562

Official Section

Decisions of the RAS Presidium. Anniversaries. Awards and Prizes 566

On the Awarding of Medals of the Russian Academy of Sciences with Premium for Young Scientists
and for Students of Higher Educational Institutions of Russia as a Result of the Competition in 2017 573
